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Protokół XXXII/22 
XXXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 29 czerwca 2022 r. 
 

Obrady XXXII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1105. 
 

Miejsce obrad Sala widowiskowo – koncertowa w Raczkach ul. Plac Kościuszki 37, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Renowicki Henryk 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXXII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 
Agnieszkę Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, 
pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
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Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 21.06.2022 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na wniosek Wójta Gminy proponuje 
się wprowadzić do porządku obrad jeden dodatkowy punkt, po pkt 10, pkt 11 dotyczący rozpatrzenia 
projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2022-2026. 
Zapytał radnych, czy wnoszą dodatkowe uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 15 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXXII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
6. Informacja Wójta o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach, związanych z ustaleniem planu 

miejscowego. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości będących 

własnością Gminy Raczki. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkole oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 
zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Raczki. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Raczki. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z sali widowiskowo-
koncertowej przy ul. Plac Kościuszki 37 w Raczkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2022-2026. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
13. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i wolne wnioski Radnych. 
14. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXXI Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił powody przedłożenia do porządku obrad 
dodatkowego projektu uchwały dotyczącego zmiany WPF Gminy Raczki na lata 2022-2026 oraz zmiany 
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treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, gdyż Gmina może otrzymać środki  
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na realizację zadań z zakresu gospodarki wodno-ściekowej. 
Wniosek o aplikację tych środków musi być złożony do 5 sierpnia br. jest to bardzo krótki okres na 
przygotowanie niezbędnej dokumentacji. Nadmienił, że dało się znaleźć projektantów, który przygotują 
Program Funkcjonalno-Użytkowy na zadania, tj. „Modernizację stacji uzdatniania wody w Raczkach”,  
w zakresie zmiany systemu rur z tworzywa sztucznego na rury ze stali nierdzewnej i wymianę systemu 
przepustnic pneumatycznych. Od lat nie było to remontowane. Kolejnym zadanie dotyczy „Modernizacji 
i remontu pompowni ścieków w Raczkach”, która od ok. lat 30 nie była remontowana, tylko dokonywano 
bieżących napraw urządzeń. Nadmienił, że planowana jest wymiana tych urządzeń i remont budynku oraz 
dodatkowo instalacja paneli fotowoltaicznych w celu zmniejszenia kosztów za zużycie przez te 
urządzenia energii elektrycznej. Stwierdził, że wyniku zwiększającej się liczby mieszkańców 
przyłączonych do sieci kanalizacyjnej niezbędna jest przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków  
w Dowspudzie, polegająca na: wymianie sito-piaskownika, remoncie pompowni ścieków oczyszczonych, 
budowie komory do stabilizacji tlenowej osadu i wymianie urządzeń do odwadniania higienizacji 
osadów. Wyjaśnił, że zmianie mają ulec przepisy dotyczące norm jakości ścieków i dlatego niezbędne 
jest odpowiednie przygotowanie procesu oczyszczania ścieków, gdyż ich niespełnienie przez Gminę 
grozić będzie dość wysokimi karami finansowymi. Nadmienił, że w ramach tejże przebudowy  
i rozbudowy oczyszczalni ścieków w Dowspudzie zainstalowane zostaną 10 sztuk generatorów 
wiatrowych o mocy 4 kW, co pozwoli na dodatkowe zmniejszenie kosztów energii elektrycznej. Wniósł, 
że po rozbudowie tejże oczyszczalni możliwe będzie podłączenie wodno-kanalizacyjne domów z okolicy 
Raczki- Małe Raczki oraz osiedla domków letniskowych i jednorodzinnych w okolicy miejscowości 
Bolesty. Stwierdził, że Gmina ma możliwość pozyskania środków z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich do 5 mln zł, przy własnym wkładzie z tytułu otrzymanej subwencji za realizację gospodarki 
wodno-ściekowej w kwocie ok. 1.400 tys. zł. Wniósł do Radnych o akceptację proponowanych zmian, 
gdyż pozwoli to na przygotowanie wyżej wspomnianego wniosku na realizację zamierzonych zadań  
z zakresu gospodarki wodno-ściekowej. Podziękował Pani Skarbnik za trud włożony, w tak krótkim 
czasie, tj. w ciągu 1 dnia w uporządkowanie spraw budżetowych i przygotowanie projektów uchwał 
finansowych. 
Poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu została zawarta merytoryczna działalność Urzędu za 
okres od 10 maja br. do 20 czerwca br., tj. wszystkie uchwały podjęte na XXXI Sesji Rady Gminy zostały 
przekazane do realizacji na poszczególne stanowiska pracy a w okresie między sesyjnym zostało 
wydanych 10 zarządzeń w różnych sprawach, jako Organu i 4 zarządzenia, jako Kierownika Urzędu 
dotyczących działań wewnętrznych Urzędu. Nadmienił, że w tymże okresie zostały odebrane następujące 
inwestycje dotyczące:  
- przebudowy, rozbudowy, dobudowy i nadbudowy budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia 
sali widowiskowo – koncertowej – etap IV, 
- wykonania instalacji elektrycznej i oddymiania klatki schodowej w budynku OSP w Raczkach,  
- rozbudowy drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy, 
- modernizacji PSZOK dla Gminy Raczki w obrębie Dowspuda, gm. Raczki – dostawa wagi. 
Poinformował, że realizowane są następujące inwestycje, tj.: 
- budowa dróg gminnych nr 109760B ulicy M. Górskiego nr 109761B ulicy ks. K. Kaczorowskiego nr 
109762B ulicy ks. W. Balukiewicza,  
- modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach, 
oraz trwa procedura wyboru, wyłonienia wykonawców na zadania inwestycyjne dotyczące: 
- termomodernizacji budynku OSP w Sidorach, 
- remontu drogi gminnej nr 102403B Jaśki – Święte Miejsce wraz ze zjazdami o długości 1000 m, 
- Remontu i przebudowy dróg w miejscowości Kurianki Pierwsze i Kurianki Drugie, w tym: 
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Część 1 - Remont odcinka drogi gminnej Nr 102381B Chodorki – Kurianki Pierwsze – o długości ok. 800 
m i Remont odcinka drogi gminnej Nr 102381B Kurianki Pierwsze – Kurianki Drugie wraz ze zjazdami  
o długości 1385 m, 
Część 2 – Przebudowa drogi powiatowej Nr 1185B Dowspuda – Kurianki, Gmina Raczki. 
Poinformował, że odłowiono 1 bezdomnego psa i obecnie w schronisku dla bezdomnych zwierząt 
przebywa 6 psów, a niedanej kilka lata temu było ich ok. 130 psów. Wniósł podziękowanie Radzie, że 
zarówno w poprzedniej kadencji i obecnej kadencji Rady sprawy dotyczące bezdomnych zwierząt zostały 
uporządkowane poprzez dofinansowanie z budżetu Gminy akcji przeprowadzanych zabiegów sterylizacji 
zwierząt, których efekty widać po wydatkach na utrzymanie bezdomnych zwierząt w schronisku. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – poruszył sprawę dotyczącą barszczu Sosnowskiego i wnieś o podjęcie 
działań prowadzących do jego likwidacji, gdyż zagraża życiu ludzi, jak i zwierząt.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że w poprzedniej kadencji, wraz z poprzednim 
Starostą Suwalskim przez trzy lata partycypowali w kosztach prac dotyczących zwalczenia tejże rośliny 
na obszarze w okolicach Dowspudy. Niestety nie przyniosło to zadowalających efektów, ponieważ 
roślina ta jest bardzo inwazyjna. Poinformował, że Gmina planuje przeprowadzić zwalczanie barszczu na 
terenie po lewej stronie od stawów do mostu w Dowspudzie i w związku z tym w najbliższy piątek 
nastąpi spotkanie z wykonawcą tego zadania i Panem Doktorem z Wigierskiego Parku Narodowego, 
który śledzi te procesy eliminacji barszczu, w celu ustalenia kosztów i odpowiedniej dla tego terenu 
metody, zakresu prac. Zalecanym sposobem zwalczania tejże rośliny jest, aby przez okres od 3 do 5 lat 
likwidować system korzeniowy poprzez jego wyoranie, wywóz i zutylizowanie.  
 

Radny Pan Jan Olszewski – stwierdził, że barszcz Sosnowskiego nie tylko rośnie wzdłuż rzeki, ale 
również napotkać go można na polach, łąkach, gdyż jego nasiona bardzo szybko są roznoszone przez 
wiatr, zwierzęta, ptaki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – nadmienił, że barszcz Sosnowskiego został przez Komisję 
Europejską uznany za chwast i być może w ramach nowej perspektywy finansowej będzie można 
wnioskować o dofinansowanie na zwalczanie tejże niebezpiecznej i uciążliwej rośliny. Stwierdził, że 
najlepszym rozwiązaniem byłoby podjęcie działań w ramach jednego wniosku w drodze porozumienia 
przez Gminy: Raczki, Augustów, Bakałarzewo, Filipów, Przerośl, tj. leżących wzdłuż ciągu rzeki 
Rospuda, ponieważ jednostkowe działanie przez Gminę nie przyniesie żadnego efektu, gdyż nasiona 
mogą zostać przeniesione z nurtem rzeki, ptaki, na podeszwach butów, itp. sposobami.     
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł zapytanie dotyczące budowy torów kolejowych Rial Baltica,  
a w szczególności informacji, że nie będą budowane drogi serwisowe i w związku z tym, jak mieszkańcy, 
rolnicy będą dojeżdżać do swoich pól. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że drogi serwisowe na pewno będą, jest jedynie 
problem z jednym odcinkiem. Generalnie nie wiadomo jest, kto tymi drogami w przyszłości będzie 
zarządzać, a co za tym idzie ponosić koszty utrzymania, odśnieżania, itp. Stwierdził, że kolej ma być 
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zrealizowana do 2027 r. i jeżeli Gmina będzie musiała przejąć te drogi, to dopilnuje, aby wykonano je  
w odpowiednim standardzie z nawierzchnią bitumiczną.  
 

Radny Pan Antoni Sutuła – podziękował Panu Wójtowi za zakup huśtawek na plac zabaw na osiedlu 
mieszkaniowym w Raczkach oraz Panu Mariuszowi Zalewskiemu pracownikowi Urzędu Gminy za 
pomoc w wyborze i zorganizowaniu pomocy przy instalacji ich na placu.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że został wyłoniony wykonawca, podpisana 
została z nim umowa i folia rolnicza będzie zbierana w lipcu br. wszelkie szczegółowe z tym związane 
informacje, tj. o terminie i miejscu zbiórki zostaną przesłane zainteresowanym poprzez Sołtysów. 
 

Pkt 6. Informacja Wójta o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach, związanych z ustaleniem 
planu miejscowego. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że informacja Wójta o zgłoszonych 
żądaniach i wydanych decyzjach, związanych z ustaleniem planu miejscowego obejmuje okres od  
12 maja 2021 r. do 15 czerwca 2022 r. W okresie objętym informacją nie zgłoszono żądań, o których 
mowa w art. 36 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym oraz nie wydano żadnych decyzji dotyczących jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu 
wartości nieruchomości, w związku z ich sprzedażą. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.  
 

Załącznik Nr 2. – Informacja Wójta o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach,  
związanych z ustaleniem planu miejscowego. 

 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości 
będących własnością Gminy Raczki. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że ponownie został Państwu 
Radnym przekazany do rozpatrzenia projekt uchwały z uwagi na zakwestionowanie poprzedniej uchwały 
przez Nadzór Wojewody. Wyraziła nadzieję, że ta proponowana wersja uchwały, jaka została 
opracowana spełni wszystkie wymogi nadzoru w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości 
dla Powiatu Suwalskiego.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że na terenie Gminy Raczki niektóre części, 
odcinki dróg powiatowych, tj. grunty lub grunty pod pasami drogowymi stanowią własność Gminy  
i w związku z powyższym wniesiona została niniejsza uchwała, która pozwoli na uporządkowanie dróg  
w zakresie własności.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Radca prawny Pan Jerzy Lewczuk – wyjaśnił, że niniejsza uchwała nie zmierza do poprawienia zapisów 
poprzedniej. W dalszym ciągu Gmina stoi na stanowisku, że przekazanie tych nieruchomości winno być 
w formie uchwały, czy to sprzedaży za obniżoną cenę, czy darowizny. Nadzór Wojewody uważa, że nie 
potrzebna jest taka uchwała, ale przekazanie należałoby dokonać poprzez uchwałę o pozbawieniu 



PROJEKT     PROJEKT     PROJEKT 

6 

kategorii drogi gminnej i zakwalifikowaniu jej na drogę powiatową. Istotą jest fakt, że brak jest podstaw 
podjęcia takich uchwał, ponieważ wskazane części nigdy nie były drogami gminnymi, by móc obecnie 
ich zakwalifikować, jako drogi powiatowe. Stwierdził, że w Wydziale Ksiąg Wieczystych nie zmienią 
zapisów, gdy nie będzie podjęta stosowna uchwała. Wniósł, że w podobnym trybie Wojewoda 
przekazywał dla Powiatu kawałki działek stanowiących własność Skarbu Państwa. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXXII/224/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego wymiaru zajęć nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkole oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 
zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Raczki. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że proponowana zmiana wiąże się 
ze zmianą przepisów, tj. Karty Nauczyciela, jakie weszły tuż po podjęciu przez Radę w tym zakresie 
uchwały i konieczne jest doprecyzowanie zapisów § 3 w uchwale XXX/213/22 z dnia 5 kwietnia br. 
poprzez dodanie określenia „pedagoga specjalnego”. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXXII/225/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Raczki. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że przedstawiona uchwała dotyczy 
średniej jednostki paliwa, na podstawie, której Wójt w drodze porozumienia z rodzicem dowożącym 
niepełnosprawne dziecko do szkoły określa stawkę zwrotu kosztów za dowożenie dziecka do szkoły, 
bądź placówki szkolnej. Nadmieniła, że obecnie zawartych jest 9 takich umów. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXXII/226/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie.  
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z sali 
widowiskowo-koncertowej przy ul. Plac Kościuszki 37 w Raczkach.  
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że Regulamin reguluje zasady 
korzystania z sali widowiskowo-koncertowej oraz określa, kto może nieodpłatnie z niej korzystać, tj.: 
zespoły, sekcje i koła Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, uczestnicy zajęć przewidzianych w planie 
pracy Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, placówki oświatowe, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Raczki, oraz na potrzeby zajęć organizowanych przez Gminną Komisję Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Stowarzyszenia, Fundacje i organizacje społeczne mające swoją siedzibę na 
terenie Gminy Raczki, oraz dla osiągnięcia celów promocyjnych Gminy Raczki. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – wniósł zapytanie, czy przewidziane jest odpłatne wynajmowanie sali 
innym osobom? 

 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – odpowiedziała, że w niniejszej uchwale zawarty jest 
zapis § 2, że: „Powierza się Wójtowi Gminy Raczki uprawnienie do ustalania wysokości opłat za 
korzystanie z sali widowiskowo-koncertowej Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach”. Wniosła, że na 
dzień dzisiejszy nie przewiduje się takiej sytuacji. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł zapytanie, czy oprócz możliwości korzystania z tejże sali jest 
mowa w Regulaminie o jednoczesnym korzystaniu z zaplecza stanowiący aneks kuchenny? 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – stwierdziła, że nie można wykluczyć przynależnych 
pomieszczeń, gdyż musi być zapewniony dostęp do pomieszczeń sanitarnych lub stanowiących 
techniczne zaplecze. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr XXXII/227/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2022– 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- w prognozie 2022 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 37.138.712,40 zł  
i wydatków budżetowych na kwotę - 39.654.937,98 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w 
budżecie, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra 
Finansów w sprawie WPF. Deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 2.516.225,58 zł i planuje się, że 
zostanie on pokryty wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy, kredytem 
długoterminowym oraz przychodami z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. Dokonano zmiany planu 
przychodów na rok 2022 w zakresie zwiększenia planu nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę - 100.000 zł.  
W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 3.211.529,58 zł.  
Pozostałe lata prognozy pozostają bez zmian. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XXXII/228/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o łączną kwotę 
- 719.282,51 zł, które dotyczą planowanych dochodów z subwencji oświatowej na podwyżki dla 
nauczycieli, z podatku od nieruchomości, dotacji ze środków europejskich na refundację wydatków 
poniesionych w latach ubiegłych na realizacje projektu "Rozwój Gminy Raczki dzięki produkcji energii 
elektrycznej na potrzeby własne poprzez instalacje fotowoltaiczne", z nadwyżki z zakładu budżetowego, 
z odszkodowania za zniszczenie dróg gminnych oraz z odsetek bankowych, ponadto zmniejsza się plan 
dochodów własnych o kwotę - 6.617,51 zł w związku z przesunięciem w klasyfikacji dochodów,  
- dokonano zmian w zakresie zmniejszenia wydatków o kwotę - 23.342 zł oraz zwiększenia planu 
wydatków o łączną kwotę - 836.007 zł, w tym dotyczących zadań inwestycyjnych w zakresie 
drogownictwa, gospodarki mieszkaniowej, gospodarki wodno-ściekowej o kwotę - 215.163 zł, bieżącego 
utrzymania dróg, zakupu materiałów, usług i energii elektrycznej, opłaty odsetek bankowych od kredytów 
długoterminowych, wynagrodzeń nauczycieli z pochodnymi, itp. o kwotę - 620.844 zł,  
- urealniono plan wydatków na przebudowę dróg, budowę instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją 
kotłową w budynkach mienia gminy, wykonanie dokumentacji projektowej na rewitalizację Placu 
Kościuszki, zakup pojazdu do dowożenia oraz wykonanie mebli w budynku Gminnego Ośrodka Kultury 
w Raczkach,  
- wprowadzono plan przychodów z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie - 100.000 zł  
z przeznaczeniem na pokrycie deficytu budżetu Gminy w roku bieżącym. 
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Po dokonanych zmianach dochody budżetu Gminy wynoszą - 37.138.712,40 zł, a wydatki budżetu 
wynoszą - 39.654.937,98 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8.– Uchwała Nr XXXII/229/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski radnych. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – podziękował Panu Wójtowi i Panu Przewodniczącemu za dialog  
i rozmowę z wykonawcą gazociągu, który przekazał do budżetu naszej Gminy ok. 72 tys. zł. Wniósł 
również podziękowania dla Sołtysów, którzy poświęcili swój czas i nie dbali tylko wyłącznie o swoje, ale 
też o mieszkańców, tj.: Pani Annie Więcko, Panu Szymonowi Czarnieckiemu, Panu Tomaszowi 
Dziekońskiemu. Podziękował za czynne uczestnictwo w rozmowach z wykonawcą, bo nie tylko praca 
pracowników Urzędu Gminy, aczkolwiek Sołtysów i nas Radnych, Pana Wójta i Przewodniczącego, ale 
dialog i rozmowa przyniosła ten efekt, co dowodem są te przelane środki, które zostaną przeznaczone na 
remont zniszczonych dróg. Stwierdził, że kłótnia, obrażanie siebie nawzajem lub wyganianie z terenu 
naszych gruntów nigdy skutkować nie będzie niczym pozytywnym, ponieważ ustanowione mamy takie 
prawo i zgodnie z tym prawem należy wypracować jak najlepsze korzyści. Wniósł, że prowadzony przez 
nas dialog przyniósł wymierne efekty.  
 

Sołtys Pani Ewa Więcko – zapytała, co będzie z odbieraniem eternitu, bo u niektórych właścicieli zalega 
on nawet ponad pół roku?  
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował, że 
Gmina obecnie oczekuje się na podpisanie umowy na realizację tego zadania a po jej podpisaniu 
przystąpi do odbioru tego eternitu. Wspomniał, że otrzymywane środki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska w ramach tego zadania są niewystarczające, aby odebrać i zutylizować zgłoszoną 
ilość eternitu, dlatego prowadzone jest to sukcesywnie na podstawie kolejności złożonych wniosków. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że na terenie Gminy Raczki, realizacja usuwania 
eternitu przebiega na dobrym poziomie, bo pozbyto się przez 8 lat ok. 40% zinwentaryzowanej ilości i nie 
widzi zagrożenia z pozbyciem się go do roku 2032. 
 

Sołtys Pani Anna Więcko – zapytała, czy wiadomo, kiedy rozpocznie się naprawa dróg dojazdowych 
zniszczonych podczas budowy gazociągu? Skoro pieniądze już są, czy jest jakiś opracowany plan, 
terminarz ich napraw? 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że trwają prace dotyczące bieżącego 
utrzymania dróg, tj. nawożenie, równanie a także wkrótce nastąpi naprawa zniszczonych dróg podczas 
budowy gazociągu. Przewiduje się, że do połowy sierpnia br. zostaną one naprawione. 
Zwrócił się do mieszkańców Gminy z informacją, aby jak najszybciej złożyli deklarację do Centralnej 
Ewidencji Emisyjności Budynków, którą składa się do tut. Urzędu Gminy, tj. czym opalane są domy, 
której termin złożenia mija z końcem czerwca br. Brak takiej informacji skutkować będzie nałożeniem 
kar finansowych na właściciela nieruchomości. 
 

Pkt 14. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXXII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


